
Predsjedništvo Udruge HSR 

Zagreb, 22. veljače 2005. 

 

ZAPISNIK 

 

sa 4. sjednice Proširenog predsjedništva Udruge hrvatskih srednjoškolskih 

ravnatelja, održanoj 22. veljače 2005. godine u zgradi Skupštine Grada Zagreba, 

Ćirilometodska 5 u Zagrebu, s početkom u 10,00 sati. 

 

Nazočni članovi Proširenog predsjedništva: 

Edita Stilin (zamjena za Nedu Tolj Kramarić), Mladen Kamenjarin, Ivan Živković, 

Zvonimir Đurić, Davor Vidaković, Slavko Ivanković, Alan Labus, Mile Lulić, 

Višnja Francetić, Jelka Grđan, Brunoslav Sabolek, Ivan Vidmar, Željko Vukelić, 

Jozo Bešlić, Ivanica Belamarić i Dušanka Novak.  

 

Nenazočni članovi: Željka Korlević, Željka Štefša, Ružica Črnjević, Jozo Jurković 

i Krešimir Bronić - ispričali su se opravdanim razlozima.   

 

Ostali nazočni: članovi Nadzornog odbora: Jakov Bevanda i Stanko Berečki,  te 

Grgo Luburić ( tajnik Udruge HSR) i Ksenija Puljanić (izvjestiteljica 3. i 4. točke 

predloženog dnevnog reda - pravna pomoć), te predstavnik medija (Školske novine) 

 

Sjednicu je pripremio i sazvao, te joj predsjedavao predsjednik Udruge Ivica Lovrić.  

Predsjednik Udruge pozdravio je nazočne članove Proširenog predsjedništva, nazočne 

članove nadzornog odbora te nazočne goste: dogradonačelnika grada Zagreba  Milana 

Bandića, Pročelnika Gradskog ureda za obrazovanje i šport Grada Zagreba Ivicu 

Lazanju, te članicu Poglavarstva Grada Zagreba Ljiljanu Kuhta, te ravnatelja Zavoda 

za školstvo Vinka Filipovića. 

 

   

Predsjednik Predsjedništva Ivica Lovrić konstatirao je da je ovoj sjednici Predsjedništva 

u proširenom sastavu nazočno 17 od ukupno 22 člana, što je dovoljan broj za 

pravovaljano odlučivanje i predložio sljedeći dnevni red na usvajanje:   

 

DNEVNI RED  
1. Usvajanje zapisnika sa 3. sjednice Predsjedništva UHSR 

2. Stanje i perspektiva srednjeg školstva u gradu Zagrebu 

(gosp. Milan Bandić, zamjenik gradonačelnice) 

3. Utvrđivanje konačnog prijedloga Statuta UHSR 

4. Utvrđivanje prijedloga Poslovnika o radu Skupštine UHSR 

5. Analiza članstva Udruge  

6. Izvješće o pripremi  i organizaciji Stručnog skupa u Opatiji 

7. Izvješće o pripremi i organizaciji Skupštine UHSR u Opatiji 

8. Različito 

 

Kako nitko od nazočnih nije imao primjedbi na predloženi dnevni red, predsjednik Udruge 

dao je prijedlog dnevnog reda na usvajanje. 

 

ZAKLJUČAK: Predloženi dnevni red jednoglasno je usvojen. 

 

 

 

 



Ad-1. Usvajanje zapisnika sa 3. sjednice Predsjedništva UHSR 

 

Nije bilo primjedbi na zapisnik prethodne sjednice.  

 

ZAKLJUČAK: Zapisnik prethodne sjednice Predsjedništva jednoglasno je 

usvojen. 

 

 

Ad-2. Stanje i perspektiva srednjeg školstva u gradu Zagrebu 

Pod ovom točkom dnevnog reda  nazočnima su se obratili: dogradonačelnik grada 

Zagreba  Milan Bandić, članica Poglavarstva Grada Zagreba Ljiljana Kuhta , Pročelnik 

Gradskog ureda za obrazovanje i šport Grada Zagreba Ivica Lazanja, te ravnatelj 

Zavoda za školstvo Vinko Filipović koji su pozdravili nazočne i izrazili zadovoljstvo 

održavanjem sjednice Predsjedništva Udruge hrvatskih srednjoškolskih ravnatelja u 

Gradu Zagrebu, te ukratko izložili svoje viđenje trenutnog stanja i perspektive srednjeg 

školstva u gradu Zagrebu. 

 

M. Bandić,  (Upozorio na aktualan problem vraćanja nacionaliziranih nekretnina 

vlasnicima, zbog čega grad Zagreb ostaje bez zgrada škola, naročito u centru grada. 

Pozdravio je rad Udruge, te izrazio spremnost pomoći u njenom radu i nastojanjima da se 

poboljša status srednjeg školstva u Republici Hrvatskoj, a posebno kroz daljnji razvoj 

decentralizacije srednjeg školstva.) 

 

V. Filipović, (Uz analizu stanja u Zavodu za školstvo napomenuo da Zavod trenutno ne 

može u potpunosti odgovoriti svim potrebama koje nameće hrvatsko srednje školstvo, 

naglasivši da je u njemu zaposleno pet puta manje ljudi nego u istoj ustanovi u Republici 

Sloveniji, no dobra volja postoji. Ističe da se nada boljoj suradnji Udruge HSR, koja je 

već po njegovom mišljenju započela zadnjih mjeseci, čemu u prilog govori i zajednička 

organizacija predstojećeg stručnog skupa u Opatiji od kojeg se puno očekuje.)      

 

Lj. Kuhta, (Izvijestila je o stanju srednjeg školstva u Gradu Zagrebu, a posebno o 

sredstvima koja se ulažu u mlade - npr. za stipendiranje učenika i studenata (nadarenih, 

slabijeg imovnog stanja, djece branitelja, .. itd.)  

 

I. Lazanja, (Uz niz statističkih podataka o broju i strukturi srednjih škola na području 

grada Zagreba, istaknuo kako još uvijek nije donesena mreža srednjih škola, a bez toga 

je teško ići naprijed. Također je istaknuo potrebu prihvaćanja europskog modela  

cjelodnevne nastave u školama, no ostalo bi trebalo čim više na bazi naših hrvatskih 

iskustava i tradicije školstva. Unatoč mnogim problemima u školstvu, smatra da su 

perspektive školstva u Republici Hrvatskoj dobre, te ističe svoje stajalište da srednje 

školstvo treba čim prije do kraja decentralizirati.)   

 

Nakon navedenih izlaganja, otvorena je rasprava u kojoj su sudjelovali B. Sabolek, S. 

Berečki i A. Labus.  

 

 
Ad-3.  Utvrđivanje konačnog prijedloga Statuta UHSR 

Izvjestiteljica ove točke dnevnog reda Ksenija Puljanić podsjetila je nazočne da su 

sukladno njihovom zaključku sa sjednice u Koprivnici, a također i sukladno odredbama 

Statuta Udruge o Nacrtu prijedloga statuta raspravljali ogranci, te su neki od njih 

dostavili primjedbe. Primjedbe u pisanom obliku dostavili su sljedeći ogranci: Grada 

Zagreba, Virovitičko- podravske županije, Karlovačke županije, te Jakov Bevanda –ispred 

Nadzornog odbora.  

   

Pročitane su primjedbe po člancima Nacrta prijedloga Statuta, te je po istima otvorena 

rasprava i doneseni zaključci: 



 Članak 8. 
 Ciljevi Udruge su: 

- unapređenje srednjeg školstva Republike Hrvatske, 
suradnja s nadležnim Ministarstvom, Zavodima, Agencijama i drugim institucijama iz oblasti školstva, …… 

Prijedlog Karlovačkog ogranka: –iz područja školstva  
Zaključak Predsjedništva: prijedlog se usvaja. 

 
Članak 10. 

Redovitim članom Udruge može postati svaki ravnatelj srednje škole i svaki ravnatelj učeničkog doma u 
Republici Hrvatskoj. 

 Redovitim članom se postaje na vlastiti zahtjev i na temelju ispunjene pristupnice. 
 Oblik i sadržaj pristupnice utvrđuje Predsjedništvo Udruge. 
 Udruga vodi popis svojih članova. 
Prijedlog Karlovačkog ogranka:  ne dodavati riječ redoviti, kao što je predloženo na prošlom 
predsjedništvu u Koprivnici.  
Zaključak Predsjedništva: prijedlog se odbija. 

 
 

Članak 13. 
Svaki redoviti član Udruge ima jednaka prava i obveze. 
Prava i obveze članova Udruge jesu: 

- da bira i da bude biran u organe Udruge,    
Prijedlog Karlovačkog ogranka:– tijela Udruge,  
Zaključak Predsjedništva: prijedlog se usvaja 
 

Članak 14. 
      Članstvo u Udruzi prestaje: 

- istupom i 
- isključenjem 

Prijedlog Karlovačkog ogranka : Redovito članstvo u Udruzi prestaje osim na način predviđen stavkom 1. 
ovog članka i prestankom mandata ravnatelja srednje škole odnosno učeničkog doma. 

    Prijedlog Zagrebačkog ogranka :  Jednom član uvijek član. Svi ravnatelji u mirovini,  
    smijenjeni, i sl. ostaju članovi i treba ih pozivati na sastanke.   
 
Zaključak Predsjedništva: usvaja se prijedlog Karlovačkog ogranka i glasi: prestankom funkcije 
ravnatelja, a odbija prijedlog zagrebačkog ogranka. 

 
Članak 15. 

Član Udruge može istupiti iz članstva podnošenjem pisane izjave Predsjedništvu Udruge. 
Član može biti isključen iz Udruge ukoliko se ne pridržava odredaba ovog Statuta i Kodeksa Udruge. 
Prijedlog Karlovačkog ogranka: Inicijativu za isključenje iz Udruge daje Časno vijeće, …  
Zaključak Predsjedništva: prijedlog se odbija, a tekst glasi: Inicijativu za isključenje iz Udruge daje 
Nadzorni odbor ili ogranak Udruge, a o njoj odlučuje Predsjedništvo.   
 

 
Članak 18.    

Skupština može biti redovita, izborna i izvanredna. 
Redovita skupština se održava jedanput u dvije godine. 
Prijedlog Karlovačkog ogranka: Izborna skupština se održava u pravilu svake četiri godine, odnosno i ranije 

ako je predsjedniku Udruge istekao ravnateljski mandat, a nije mu obnovljen slijedeći mandat. .  
Zaključak Predsjedništva: usvaja se prijedlog Karlovačkog ogranka 

 
 

Članak 20. 
Skupština može donositi punovažne odluke ako joj je nazočna najmanje 1/3 članova. 
Odluke se donose većinom glasova nazočnih članova. 
Glasovanje na sjednici je javno, ako Skupština ne odluči da se o pojedinim pitanjima odluke donose tajnim 
glasovanjem.      
Izuzetno od odredbe stavka 2. i 3. ovog članka izbor predsjednika obavlja se uvijek tajnim glasovanjem, a 
smatra se izabranim kandidat koji dobije najveći broj glasova. 
Prijedlog nadzornog odbora ( gosp. J. Bevanda):  
Skupština može početi s radom ako je prisutno 50%+1 . (natpolovična većina) 
U koliko taj broj nije nazočan, čeka se 1/2 sata i nastavlja se s radom, ali mora biti prisutno 1/3 ukupnog broja 
članova ….  (1/4) ?   
Prijedlog Virovitičko- podravskog ogranka:a) smatraju da se Skupština može održati ali ne može donositi 
pravovaljane odluke ako joj nije nazočna natpolovična većina.  
b) smatraju da za donošenje Statuta odnosno njegovih izmjena treba tražiti natpolovičnu većinu glasova SVIH 
članova.  
Prijedlog Zagrebačkog ogranka: Skupština donosi pravovaljane odluke ako to odluči 25% +1 član skupštine, 
a ako je nazočna natpolovična većina (50% + 1),  
Zaključak Predsjedništva: odbijaju se prijedlozi.  
 



Članak 21. 
Skupština Udruge: 

- donosi  Statut Udruge, njegove izmjene i dopune, te druge akte i odluke važne za rad Udruge, 
- razmatra i usvaja izvješća o radu, što ih podnose Predsjedništvo i druga tijela ili izvršitelji određenih 

poslova neposredno odgovorni za svoj rad Skupštini, 
 

Prijedlog Karlovačkog ogranka: 
-     bira i razrješava predsjednika, članove Predsjedništva, te članove Nadzornog odbora.  

Članovi Predsjedništva biraju se iz redova predsjednika ogranaka, vodeći računa o ravnomjernoj 
teritorijalnoj zastupljenosti, ( *precizno razraditi teritorijalnu zastupljenost članova Predsjedništva (isto 
kao i za Časno vijeće u članku 30.)  

Pobliže odredbe o načinu rada Skupštine i ostalih tijela Udruge moguće je utvrditi  Poslovnicima o radu 
pojedinih tijela Udruge. (brisati). 

Zaključak Predsjedništva: usvaja se prijedlog: razraditi i predložiti ključ teritorijalne  zastupljenosti; 
drugi se prijedlog istog ogranka odbija.  
 

 
Članak 28. 

Udruga ima predsjednika koji zastupa i predstavlja Udrugu. 
Mandat predsjednika traje četiri godine i ista osoba može biti ponovno izabrana. 
Predsjednik Udruge ujedno je i predsjednik Predsjedništva Udruge.        
Predsjednik ima slijedeće ovlasti: 

Prijedlog Karlovačkog ogranka: 
- saziva sjednice Predsjedništva i druge sastanke u svezi s radom Predsjedništva kojima i 

predsjedava,  *( saziva sjednice Predsjedništva i druge sastanke u svezi s radom Predsjedništva 
kojima i predsjedava, *brisati kao nepotrebno – jer stoji u čl. 24.   

Zaključak Predsjedništva: prijedlog ogranka se odbija.  
 

 
4. Tajnik  

Članak 29. 
Udruga ima tajnika, kojeg bira Predsjedništvo na prijedlog predsjednika ili članova Predsjedništva.  
Prijedlog Karlovačkog ogranka: 
Udruga ima tajnika, kojeg bira Predsjedništvo na prijedlog predsjednika ili članova Predsjedništva.  
 
Zaključak Predsjedništva: prijedlog ogranka se usvaja.  
 
 
V. OGRANCI UDRUGE 

Članak 39. 

Tijela županijskih ogranaka su : 

1. skupština 
2. predsjednik 

Prijedlog Virovitičko- podravskog ogranka: -predlažu ubacivanje novog stavka: Ogranak koji broji 10 ili 
manje članova ne mora imati skupštinu kao posebno tijelo.  

Zaključak Predsjedništva: prijedlog ogranka se usvaja.  

Članak 40. 

Županijski ogranak ima skupštinu koju čine ravnatelji članovi Udruge iz te županije. Skupština županijskog 
ogranka bira predsjednika koji je ujedno i predsjednik ogranka.  

Skupština ogranka može biti redovita, izborna i izvanredna.  
Prijedlog Karlovačkog ogranka: Redovita skupština se održava najmanje jedanput u četiri godine, a 
izborna svake četiri godine, odnosno ranije ako je predsjedniku ogranka istekao ravnateljski mandat a nije 
mu obnovljen slijedeći mandat.  

    Zaključak Predsjedništva: prijedlog ogranka se usvaja.  

 

 
ZAKLJUČAK: Predsjedništvo je utvrdilo konačni tekst Prijedloga Statuta (s 

usvojenim primjedbama) te ga upućuje Skupštini na donošenje. 
(konačni tekst Prijedloga Statuta Udruge HSR – u privitku zapisnika) 

 

 



Ad-4.  Utvrđivanje prijedloga Poslovnika o radu Skupštine UHSR 

Izvjestiteljica po ovoj točki dnevnog reda Ksenija Puljanić, istaknula je da je prijedlog 

Poslovnika o radu Skupštine Udruge HSR usklađen s prijedlogom novog Statuta (daljnje 

usklađenje izvršit će se sukladno zaključcima iz prethodne točke dnevnog reda današnje 

sjednice) nakon ispravljanja upućen na donošenje Skupštini Udruge HSR. 

Pozvala je nazočne da se očituju glede prijedloga Poslovnika.  

 

Predsjednik Udruge Ivica Lovrić, predložio je da se u odgovarajući članak Poslovnika 

ugradi izvođenje Hrvatske državne himne, što su nazočni članovi Proširenog 

predsjedništva prihvatili.  
 

ZAKLJUČAK: Predsjedništvo je utvrdilo konačni tekst Prijedloga Poslovnika o 

radu Skupštine UHSR (usklađen s usvojenim primjedbama na Statut, te s 

unošenjem odredbe o izvođenju himne) i upućuje ga Skupštini na donošenje. 
(konačni tekst Prijedloga Poslovnika o radu Skupštine UHSR - u privitku zapisnika) 

 

 

Ad-5. Analiza članstva Udruge 

Predsjednik Udruge Ivica Lovrić upoznao je nazočne s brojčanim stanjem članstva, 

te pozvao nazočne da se zauzmu u svojim ograncima da se stanje članstva ažurira. 

Predsjedništvo je podržalo prijedlog da se uplatnice za plaćanje članarine za tekuću 

godinu prilože uz radne materijale članovima Udruge koji će nazočiti stručnom skupu i 

Skupštini Udruge u Opatiji. 

 

Ad-6. Izvješće o pripremi  i organizaciji Stručnog skupa u Opatiji 

Ad-7. Izvješće o pripremi i organizaciji Skupštine UHSR u Opatiji 

Po obje navedene točke dnevnog reda predsjednik Udruge je iznio osnovne podatke o 

organizaciji stručnog skupa i skupštine Udruge, te je dogovoreno da će se  Prošireno 

predsjedništvo još jednom sastati u Opatiji i to 1. ožujka 2005. godine u 19,00 sati 

kako bi se dogovorilo oko posljednjih priprema Stručnog skupa i Skupštine Udruge. 

 

Ad-8. Različito 

 

Kako pod ovom točkom dnevnog reda nije bilo primjedbi, prijedloga niti upita, 

predsjednik Udruge zaključio je sjednicu.  

 

 

 

Sjednica je zaključena u 13,00 sati. 

 

 

 

Zapisničar:                                                                     Predsjednik Udruge: 

Ksenija Puljanić,v.r.                                                              Ivica Lovrić, v.r. 

  

 

 

 

 


